
 

PROTOKÓŁ NR 0012.4.4.2012 
z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa Publicznego 

 i Samorządu Terytorialnego  
w dniu 20 marca 2012r. 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A   
Czas posiedzenia:  godz.12.00- 13.40. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             
z załączonymi listami obecności. 
 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawy bieżące. 

 
• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 

2012-2040,  
 

• zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 
grudnia 2011r. w sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   

• Raport z Osiedla Pionierów za miesiąc luty 2012, 
 

• Pismo Zarządu Osiedla Pionierów w sprawie podziału środków 
pochodzących z budżetu miasta, 
 

• Pismo Komendy Miejskiej Policji dotyczące patroli finansowanych przez 
Miasto, 
 

• Odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie wykonania miejsc parkingowych 
przy Urzędzie Skarbowym, 
 

• Odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie pojazdów parkujących przy 
restauracji Góralska Chata, 
 

• Odpowiedź na wniosek w sprawie wydzierżawienia gruntów pod parking 
przy ul. Armii Krajowej, 
 

• Odpowiedź na wniosek mieszkańca zgłoszony podczas dyżuru radnego, 
 

4. Wolne głosy i wnioski.  
 

5. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach: 
- 6 lutego 2012r., 
- 14 lutego 2012r., 
 

6. Zakończenie posiedzenia.  
 
 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego  
Tadeusz Markiewicz otworzył posiedzenie. Powitał zaproszonych na posiedzenie 
gości oraz członków komisji.  
 



Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Komisja przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące. 
 

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 
2012-2040,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. W związku z podjęciem decyzji o: 
- przeniesieniu niewykorzystanych wydatków z 2011 roku na rok 2012 w 
przedsięwzięciu „Staż w naszym mieście”,   
- uaktualnieniu łącznych nakładów finansowych w realizowanych 
przedsięwzięciach wieloletnich o kwotę faktycznego wykonania za 2011 rok,  
- zwiększeniu wartości przedsięwzięcia wieloletniego „Cmentarze” oraz zmianami 
wynikającymi z projektu uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu Miasta 
na 2012 rok przygotowanej na najbliższą sesję istnieje konieczność aktualizacji 
informacji zawartych w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na lata 2012 – 2040.  Wobec powyższego wprowadza się następujące zmiany: 
1. W załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
lata 2012-2040, w tym prognoza kwoty długu i relacja wynikająca z art. 243 
ustawy o finansach publicznych” zmienić dane w kolumnie „Przewidywane 
wykonanie 2011” na „Wykonanie 2011” , zgodnie ze sprawozdaniami 
budżetowymi z wykonania budżetu Miasta za 2011 rok,  wprowadzić wartości 
liczbowe wynikające ze zmian określonych w punkcie nr  3 i nr 4 oraz z projektu 
uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2012 rok 
przygotowanej na sesję Rady Miasta w marcu. Ponadto wprowadzić w latach 
2013-2016 wprowadzić szacunkowe koszty odsetek od kredytu w rachunku 
bieżącym planowanego do zaciągnięcia w tych latach. 
2. W  załączniku nr 2 „Objaśnienia przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata  2012-2040, w tym w prognozie 
kwoty długu oraz relacji wynikającej z art. 243 ustawy o finansach publicznych” 
zaktualizować informacje głównie w zakresie wyniku finansowego i wysokości 
zadłużenia w latach prognozowanych.     
3. W  załączniku nr 3 „Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich dotyczących 
programów i zadań majątkowych” uaktualnić kolumnę „Łączne nakłady 
finansowe” w związku przedstawieniem sprawozdań budżetowych z wykonania 
budżetu Miasta za 2011 rok. Ponadto w załączniku tym w przedsięwzięciu 
wieloletnim „Cmentarze” zwiększyć planowane wydatki o kwotę 305 000 zł, a 
limit zobowiązań o kwotę 155 000 zł. W związku z tym „Łączne nakłady 
finansowe” na to zadanie wynoszą 1 558 322 zł, a limit zobowiązań 535 000 zł. 
4. W załączniku nr 4 ”Zestawienie przedsięwzięć wieloletnich dotyczących zadań 
związanych z programami finansowanymi z udziałem środków, o których mowa w 
art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy o finansach publicznych”: 
a/ w punkcie I.6  w bieżącym  przedsięwzięciu pn. „Staż w naszym mieście”,  
zwiększyć  w 2012 roku limit wydatków planowanych do poniesienia ze środków 
pochodzących z funduszy Unii Europejskiej  o kwotę 94 391 zł, zwiększyć  limit 
wydatków planowanych do poniesienia ze środków stanowiących dotację z 
budżetu państwa o kwotę 16 658 zł . Wobec powyższego „Łączne nakłady 
finansowe”  w zakresie wydatków bieżących na to przedsięwzięcie  kształtować 
będą się w wysokości 272 622 zł, a limit  zobowiązań wyniesie 0 zł. Powyższa 
zmiana spowodowana jest koniecznością zwiększenia  planowanych kwot 
wydatków na 2012 rok  o niewykorzystaną część wydatków  z  2011 roku, co ma 
na celu możliwie maksymalne  wykorzystanie przyznanego dofinansowania.  



b/ zmienić kwoty wydatków poniesionych w latach poprzednich,  a przez to 
również „Łączne nakłady finansowe” w punktach  I.13, II.4 oraz II.5 . Zmiana ta 
spowodowana jest koniecznością urealnienia do wartości wynikających z 
wykonania budżetu za 2011 rok. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 

 
• zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia  

22 grudnia 2011r. w sprawie budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –1. 
 

• Raport z Osiedla Pionierów za miesiąc luty 2012, 
 
Radny –Zastępca Przewodniczącego Komisji Norbert Małolepszy przeczytał raport 
z Osiedla Pionierów za miesiąc luty 2012r.  

 
• Pismo Zarządu Osiedla Pionierów w sprawie podziału środków 

pochodzących z budżetu miasta, 
 
Grzegorz Krysman 
Odnosząc się do ostatniego punktu dotyczącego pomieszczeń piwnicznych to 
rozmowa z prezesem spółdzielni mieszkaniowej nic nie dała. W suszarniach 
zrobione zostały siłownie i dobrze to funkcjonowało. Aktualnie zostały tam 
sprowadzone kanapy i są tam meliny dosłownie burdel dla młodych.  
 
Norbert Małolepszy 
Administratorem tych suszarni jest spółdzielnia mieszkaniowa Jas-Mos,                 
która bierze na siebie odpowiedzialność. 
 
Grzegorz Krysman 
Ale to jest blok mieszkalny i tu Policja czy Straż Miejska ma pole do działania. 
Mieszkańcy sami zgłaszali nam ten problem, że tam odbywają się imprezy                  
i demolowanie mienia.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Jeśli jest zagłuszanie ciszy nocnej czy dewastowanie to zgłoszenie jest jak  
najbardziej zasadne. W tej chwili jedynym wyjściem jest zebrać podpisy i żądać 
od pracowników spółdzielni tj. prezesa odpowiedniego administrowania waszym 
majątkiem. 
 
Grzegorz Krysman 
Myśmy rozmawiali z prezesem i brak jest jakiejkolwiek reakcji. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Takie sprawy należy załatwiać pisemnie, chętnie się włączę i pomogę 
przygotować stosowne pismo w tej sprawie.  
 
Norbert Małolepszy 
Jeśli występują zachowania patologiczne należy zawiadomić Straż Miejską lub 
Policję, która winna zwrócić się do administratora o zrobienie porządku. 
 
 
 



Marek Wróbel 
Nie ma takiej opcji, abyśmy nie załatwili interwencji, w zależności od 
kompetencji. Jeśli sprawa jest w naszej kompetencji, to zostaje załatwiona, jeśli 
nie- występujemy do administratora lub jeśli ten czyn jest czynem 
przestępczym- do Policji. 
 
Bolesław Lepczyński 
Otrzymałem odpowiedź w sprawie suszarni ul. Śląskiej 19, suszarnia została 
uprzątnięta i zamknięta przez służby administracji. Sytuacje problematyczne 
znajdują się w innych blokach spółdzielni mieszkaniowej Jas-Mos np. przy ul. 
Warmińskiej. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Jeśli dochodzi do zaburzenia porządku, wykroczeń przestępstw to działają służby 
porządkowe, natomiast w sprawach o sposobie korzystania należy korzystać                  
z przysługującego prawa właściciela. 
 
Grzegorz Krysman 
Intencją było zwrócenie uwagi, aby nie było zaskoczenia gdy dojdzie do sytuacji 
trudnych. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Zwrócę się do Komendanta Straży Miejskiej w sprawie wraków przy garażach na 
ul. Mazowieckiej, Wielkopolskiej i Śląskiej. Dostałem odpowiedź wraz                  
z dokumentacją fotograficzną, w której informuje się mnie, iż prowadzone                  
są sprawy spadkowe do złomu, jak daleko jesteśmy w tej sprawie? 
 
Marek Wróbel 
Odmówiono nam zaboru, gdyż stanowi to mienie, które zostanie podzielone na 
spadkobierców. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Wielokrotnie sugerowałem aby prawem miejscowym uregulować problemy 
lokalne, winno to dotyczyć także wraków na terenie miasta. 
 
Marek Wróbel 
Odbyłem spotkania z przewodniczącymi spółdzielni, i uzyskałem informację,              
że przyjdą na spotkanie zorganizowane wraz z Komisją, wówczas poruszyć 
należy nurtujące nas tematy.  
 
Mirosław Lęga 
W poprzednich latach praktykowane były tak zwane przeglądy wiosenne osiedli, 
aktualnie zniesione. Zarząd Osiedla Pionierów sam zorganizował taki przegląd. 
Przeszliśmy całe nasze osiedle, i wiemy co jest. Jako Zarząd Osiedla zgłaszane są 
nam problemy, które następnie zgłaszamy i oczekujemy ich rozwiązania. 
Uważamy, że Komisja Bezpieczeństwa winna się zainteresować naszymi 
problemami. Przedstawić te problemy Prezydentowi lub Straży Miejskiej.   
 
Tadeusz Markiewicz 
W statucie Rady Osiedla napisane jest że jest to jednostka pomocnicza miasta, 
nie może ingerować w działalność spółdzielni mieszkaniowej, spółdzielnia 
mieszkaniowa ma swoje organy i trzeba z nimi współpracować np. z Radą 
Nadzorczą. Ponadto statuty Rad Osiedli są identyczne. 
 
 
 



Janusz Tarasiewicz 
Duży ukłon w kierunku Zarządu Osiedla Pionierów, którzy na spotkaniu                 
z Prezydentem jako jedyni rozszerzyli tematykę poza wycieczki.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Ocena Zarządu Osiedla Pionierów przez Komisję jest bardzo pozytywna.  
 
Lucyna Maryniak 
Pragnę zapewnić, że nasza Komisja jeśli są jakiekolwiek problemy,                  
to formułujemy wnioski, które przekazywane są do Prezydenta Miasta. 
 
Mirosław Lęga 
Z każdej odbytej rozmowy winny być sformułowane wnioski, oczekujemy 
odpowiedzi na nasze pisma, gdyż pragniemy przedstawiać je naszym 
mieszkańcom, którzy zgłaszają swoje problemy Zarządowi Osiedla.  
 
Norbert Małolepszy 
Zarząd Osiedla Pionierów prowadzi wiele pozytywnych akcji jak stop nudzie, 
aerobik. Są to działania prowadzące do integracji i wspólnego wypoczynku 
mieszkańców. 
Dziś przedstawię mój autorski pomysł zwiększenia środków dla zarządów osiedli        
i sołectw w uzależnieniu od ilości osób zameldowanych na tym terenie.  
 
Tadeusz Markiewicz 
Wniosek o zwiększenie środków finansowych dla rad osiedla z uwzględnieniem 
ilości mieszkańców był już kilkakrotnie formułowany przez naszą Komisję.  
 
Grzegorz Krysman 
Bardzo utrudnione jest wydawanie środków przez Zarządy, obwarowane 
fakturami, sprawozdaniami. Byłoby łatwiej rozliczać się pod koniec roku, 
dokumentując rozliczenie fakturami. 
 
Janusz Tarasiewicz 
Ustawa o finansach publicznych jest bardzo restrykcyjna, są to pieniądze 
znaczone, dlatego konieczne jest precyzyjne rozliczanie. Stąd wynikają 
obwarowania przy rozliczeniu. 
 
Norbert Małolepszy 
Na spotkaniu z Prezydentem Miasta w dniu 12 marca br. wyjaśnione zostało,             
że w ramach 5 tys. zł. wydać można kwotę na nagrodę w ramach konkursów              
z dziedziny kultury i sportu. 
 
Mirosław Lęga 
Sprawdzone zostało, że w innych miastach procedura rozliczania faktur jest  
o wiele prostsza.  
 
Bolesław Lepczyński 
Statuty osiedli są tak stworzone, że wiążą nam ręce, one były dobre na tamte 
czasy, aktualnie winniśmy się nad nim pochylić aby dać zarządom większe 
szanse na działalność. 
 
Tadeusz Markiewicz 
Jako Komisja rozważymy możliwość sformułowani wniosku do Prezydenta Miasta 
o zmianach statutów rad sołeckich i osiedli. Ponadto prosimy Komendanta Straży 
Miejskiej o opracowanie wzorca dotycząca postępowania w sprawie wraków.  
 



 
Marek Wróbel – SM 
Przeglądy wiosenne winny się odbywać w ramach bezpiecznego i przyjaznego 
osiedla w składzie określonym przez zarządcę czyli radę osiedlową bez udziału 
przedstawiciela Policji, która jest powołana do innego typu spraw.  
 
Janusz Tarasiewicz 
Należy zwrócić uwagę, aby wszystkich spotkań nie zdominowały sprawy 
wycieczek, obawiam się tego i moja osobista prośba jest taka, aby na zebraniach 
zarządów osiedli poruszane były istotne dla osiedla sprawy, a nie tylko sprawy 
wycieczek i wyjazdów. 
 

• Pismo Komendy Miejskiej Policji dotyczące patroli finansowanych przez 
Miasto, 

 
Komisja zapoznała się z treścią pisma.  

 
• Odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie wykonania miejsc parkingowych 

przy Urzędzie Skarbowym, 
 
Komisja zapoznała się z treścią odpowiedzi na wniosek. 

 
• Odpowiedź na wniosek Komisji w sprawie pojazdów parkujących przy 

restauracji Góralska Chata, 
 
Komisja zapoznała się z treścią odpowiedzi na wniosek. 
 

• Odpowiedź na wniosek w sprawie wydzierżawienia gruntów pod parking 
przy ul. Armii Krajowej, 

 
Komisja zapoznała się z treścią odpowiedzi na wniosek. 

 
• Odpowiedź na wniosek mieszkańca zgłoszony podczas dyżuru radnego, 

 
Komisja zapoznała się z treścią odpowiedzi na wniosek. 
 
Ad.4. 
Wolne głosy i wnioski.  
 
Komisja sformułowała następujące wnioski: 
 
Wniosek nr 1 
Komisja wnioskuje o rozważenie możliwości zmiany statutów osiedli i sołectw  
w związku z licznymi głosami przedstawicieli zarządów i rad jednostek 
pomocniczych. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony wniosek 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

Wniosek nr 2 
Komisja wnioskuje o zwiększenie kwoty przeznaczonej  dla Zarządów Osiedli i 
Rad Sołeckich o dodatkową wartość wynikającą z ilości mieszkańców 
zameldowanych na danym obszarze. 
Zastrzegamy jednocześnie, że kwota 5000,00 zł tzw. kwota bazowa dla każdej 
jednostki pomocniczej winna pozostać bez zmian, a oszacowana do wyliczeń                  



o dodatkową pulę pieniędzy  ilość mieszkańców ma być zaokrąglona do 1 tys. 
mieszkańców w górę. Dodatkowa kwota pieniędzy dla jednostki to iloczyn ilości 
mieszkańców x 0,50zł.  
Dla przykładu przedkładamy propozycję: 
 
ilość mieszkańców zameldowanych na koniec ub. roku w jednostce Y 
tj. 2273 osób po zaokrągleniu stanowi 3000 osób x 0,50zł=1500,00zł.  
Łączna wartość puli pieniędzy do wydatkowania przez jednostkę Y  
to 5000,00zł + 1500,00 zł = 6500,00zł. 
 
Zastosowanie powyższego rozwiązania zwiększy łączną pulę środków 
finansowych  
dla wszystkich jednostek w skali jednego roku ze 105 000,00 zł na 153 000,00 
zł.  
Nadmieniamy jednak, że kwota 5000,00 zł dla każdej jednostki od kilkunastu lat 
pozostaje bez zmian, a wypracowany powyższy model zwiększenia budżetów 
jednostek pomocniczych pozwoli sprawiedliwiej  dostosować środki finansowe do 
ilości mieszkańców zamieszkujących dane osiedle czy sołectwo. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony wniosek 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
Ad. 5. 
Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji w dniach: 

 
- 6 lutego 2012r., 

 
Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

 
- 14 lutego 2012r., 
 

Protokół przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 
 

 
Ad.6. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Tadeusz Markiewicz 

Dziękuję zebranym za przybycie i kończę obrady komisji.  
 
 
 
 
Protokołowała     
Agnieszka Bąk 

        Przewodniczący Komisji 
   Bezpieczeństwa Publicznego 

          i Samorządu Terytorialnego  
 

                TADEUSZ MARKIEWICZ 
 
 
 


